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 Z Á P I S 
z 1. mimořádného zasedání Zastupitelstva Městského 

obvodu Liberec 
- Vratislavice nad Nisou, konaného dne 10. 05. 2023 

 

Ověřovatelé:     Mgr. Vladimíra Hoření, Mgr. Hana Šimková 
  

Náhradník: Mgr. Michaela Janků   

 

Zapisovatelka: Michaela Dorníková 

 
Přítomni: Miroslav Habel, Mgr. Vladimíra Hoření, Mgr. Michaela Janků, Ing. Vladislav Krušina, 

MUDr. Zuzana Kofferová, MUDr. Dušan Morman, Ing. Zbyněk Nýdrle, Lukáš Pohanka, 
Ing. Pavel Regner, Mgr. Libor Rygál, Mgr. Hana Šimková, Kateřina Zázvorková 

 
Omluveni:             MUDr. Marek Bydžovský, Svatopluk Holata, Ing. Jiří Mejsnar, Libor Rygál 

 
Neomluveni:   -  

 
Tajemník: Mgr. Pavel Svoboda   

 
Hosté:           
                                
  

1. Zahájení 

2. Jmenování zapisovatelky a jmenování ověřovatelů zápisu 

3. Schválení programu 

4. Stanovisko Zastupitelstva Městského obvodu Liberec – Vratislavice nad Nisou k návrhu na 
zrušení pobočky České pošty, s.p. ve Vratislavicích nad Nisou 

 
I. ZAHÁJENÍ 
 
Starosta zahájil jednání v 15:00 hod.  
 
Přítomno je 10 zastupitelů a zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

 
II. JMENOVÁNÍ ZAPISOVATELKY A JMENOVÁNÍ OVĚŘOVATELŮ 
ZÁPISU 

 
Zapisovatelkou byla jmenována Michaela Dorníková, ověřovateli: Mgr. Vladimíra Hoření, Mgr. Hana 
Šimková, náhradník: Mgr. Michaela Janků 
 
Usnesení: 
Zastupitelstvo Městského obvodu Liberec - Vratislavice nad Nisou po projednání schvaluje jmenování 
zapisovatelky a ověřovatelů zápisu. 
Hlasování: 10 pro 
Usnesení bylo přijato. 
Číslo hlasování:1 

 
III. SCHVÁLENÍ PROGRAMU 
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Usnesení: 
Zastupitelstvo Městského obvodu Liberec - Vratislavice nad Nisou po projednání schvaluje program 
1. mimořádného jednání ZMO dne 10.05.2023.  
Hlasování:  10 pro  
Usnesení bylo přijato. 
Číslo hlasování: 2  

 
IV. STANOVISKO ZASTUPITELSTVA MĚSTSKÉHO OBVODU 
LIBEREC – VRATISLAVICE NAD NISOU K NÁVRHU NA ZRUŠENÍ 
POBOČKY ČESKÉ POŠTY, S.P. VE VRATISLAVICÍCH NAD NISOU 
Usnesení: 
Zastupitelstvo Městského obvodu Liberec - Vratislavice nad Nisou po projednání neschvaluje zrušení 
pobočky České pošty, s.p. na adrese Poštovní 232, 463 11 Liberec XXX, a její nahrazení pobočkou 
Pošta Partner+, a ukládá starostovi informovat primátora statutárního města Liberec a Českou poštu, 
s.p. o přijatém usnesení. 
Z: starosta      T : 05/2023 
Hlasování: 11 pro 
Usnesení bylo přijato. 
Číslo hlasování: 3 
 
- Ing. Jaroslav Zámečník CSc., primátor SML: Na dubnovém zastupitelstvu města Liberec jsme 
projednávali návrh pošty, kterým chtějí zrušit 6 z 12 poboček pošty v Liberci. Přijali jsme usnesení, 
které ukládá jednat s Českou poštou o výkupu budov (kde rušené pobočky pošty sídlí) do vlastnictví 
SML, dále požádat Českou poštu o zřízení poboček Pošta partner, jako náhradu za zrušené pobočky 
a nakonec jednat o možnosti změny současné pobočky České pošty v Liberci 30 na pobočku v režimu 
Pošta Partner plus. Pokud by na to Vratislavice přistoupily, budou náklady provozu plně hrazeny 
z rozpočtu statutárního města Liberec, nikoli z rozpočtu MOV. Závazek by to byl dlouhodobý, přesný 
termín by se s Vratislavicemi dojednal. To by nám umožnilo zachovat pobočky pošty v Globusu, která 
je, se 180 000 transakcemi, druhá nejvytíženější v Liberci a její provozní náklady jsou podstatně vyšší 
než ve Vratislavicích, proto i pro SML by z rozpočtového pohledu dávalo větší smysl hradit ze svého 
rozpočtu ty méně náročnější pobočky, které nemají tak dlouhou pracovní dobu a nepotřebují tolik 
personálu (kdy např. pošta v Globusu je otevřená 7 dní v týdnu od 9h ráno do 19:45 večer, tedy téměř 
10 hodin denně). Dále bychom jednali o odkoupení budovy Poštovní 232 v Liberci 30 do vlastnictví 
SML. 
 
- Jiří Šolc, náměstek SML: Pošta nás dostala do situace, kdy se rozhodujeme, jestli se střelíme do 
jedné nebo do druhé nohy. A celá tato situace má destruktivní potenciál na vztahy mezi Městským 
obvodem a statutárním městem Liberec. Já se na to dívám pragmaticky z ekonomického úhlu 
pohledu. Pošta v Globusu, která je spádovou poštou pro mnoho obyvatel, má tak strašně vysoké 
náklady, které budou pro SML problém v rozpočtu najít. Proto se zdá efektivnější hradit nižší náklady 
za poštu Partner Plus ve Vratislavicích. Je ale potřeba vnímat i to, že o tom rozhoduje vy. Já bych si 
přál, ať už to dopadne jakkoliv, aby naše vztahy nebyly pochroumané natolik, že si to nebudeme nějak 
vracet. To bych odmítl. Nám jako zastupitelům nezbývá než uvažovat celoměstsky a z tohoto hlediska 
by bylo lepší mít Poštu Partner Plus tady. Ale vaše rozhodnutí budeme respektovat. Jako poslední 
bych řekl, že český stát rozhoduje bez znalosti místní problematiky, rozhodují lidé, kteří tu nebydlí a (a 
naše data to i potvrzují) jiná obdobně velká města mají tu pozici lepší, ale takový už je náš úděl.  
 
- Stanislav Burdys, místopředseda finančního výboru: Vyslechli jsme zástupce SML, já bych měl ještě 
jeden dotaz. Jestli by se tedy mohla odkoupit budova současné pošty, která by mohla dát případně 
sloužit jako Pošta Partner plus, tím by se nemusela nikam stěhovat a SML by s MOV udělalo 
dlouhodobou smlouvu, aby se předešlo tomu, že si to město třeba za půl roku rozmyslí a náklady 
půjdou za Vratislavicemi. Až takováto smlouva by mohla být důvodem, proč na takovou alternativu 
přistoupit, protože zachování pošty je pro Vratislavice důležité. 
 
- Vojtěch Prachař, zastupitel SML: V rámci rušení poboček nás Česká pošta dostala do úzkých, na 
SML k tomu vznikla pracovní skupina, kde jsme probírali i návrh na zachování sedmi poboček místo 
poštou navrhovaných šesti, včetně té vratislavické, ale Česká pošta na tento návrh nepřistoupila. Na 
pracovní skupině jsme jednotlivé pobočky zhodnotili v závislosti na různých kapacitních a 
ekonomických faktorech, předkládali různé varianty řešení a nakonec jsme dospěli k tomu, že 
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nejefektivnějším řešením by byla změna režimu pošty ve Vratislavicích, která by byla smysluplná 
v rámci celého města. 
 
- p. Starosta: Myslím si, že už toho spoustu bylo řečeno, i na zastupitelstvu v Liberci. Asi nemá smysl 
znovu opakovat tu poměrně dlouhou diskuzi ze zastupitelstva v Liberci, nicméně bych chtěl, aby tu 
dnes zazněla některá fakta. Jako první fakt, že pobočka pošty ve Vratislavicích nikdy být zrušena 
neměla my jsme jí vůbec neměli řešit, protože ve věci rušení poboček pošty bylo nastaveno základní 
pravidlo, které říká, že v obci, městskému obvodu nebo městské části, kde je zastupitelstvo a starosta 
a kde už pošta pobočku má, tak tato pobočka nebude zrušena. Do této situace jsme se dostali jen 
chybou České pošty, která nedopatřením dne 31.3.2023 zařadila pobočku ve Vratislavicích do 
seznamu rušených pošt. My jsme pouze upozornili na to, že tím je porušováno to základní pravidlo a 
pošta to během chvíle napravila. Tím se opravdu prokázalo, že jde pouze o chybu, protože žádnou 
jinou pobočku v ČR se nepodařilo z toho seznamu odstranit. Další věc je (a já doufám, že to není 
záměrně), že je prezentováno, že pošta Globus se bude rušit, aby se mohla zachovat pošta ve 
Vratislavicích, protože jak už jsem uvedl, pošta ve Vratislavicích se vůbec rušit nemá. Těch důvodů, 
proč by pobočka ve Vratislavicích neměla být zrušena je několik, ten hlavní (který jsem zmiňoval i na 
zastupitelstvu v Liberci) je, že na této pobočce ročně proběhne 2600 výběrů důchodů, tedy využívá jí 
ta nejzranitelnější skupina občanů (jde často o seniory 80 let a více, kteří by měli problém dopravit se 
jinam) na rozdíl od např. pošty v Globusu, kde je těch výběrů důchodů ročně jen 500. K tomu návrhu 
na změnu režimu pošty na Poštu Partner Plus se nám těžko vyjadřuje, protože se o tom nevedla 
vůbec žádná diskuze. Návrh od pana Prachaře byl zastupitelstvu Liberce předložený až na jednání a 
tento návrh počítal s tím, že pobočka Pošta Partner Plus bude hrazena z rozpočtu MOV, aniž by o tom 
s námi byla vedena jakákoliv diskuze a že byste nám to mohli nařídit. Už na jednání ZML jsem se 
snažil vysvětli, že to nelze, protože máme své zastupitelstvo, vlastní rozpočet a vlastní samosprávu a 
zastupitelstvo města nám nemůže zasahovat do naší vlastní samosprávy. Od tohoto jednání uplynulo 
14 dní a stále s námi nikdo nejednal, nemáme před sebou žádný návrh, nemáme žádnou informaci o 
tom, jak to statutární město chce pojmout, kde by pobočka pošty měla být, kdo bude hradit náklady a 
na jak dlouhou dobu, nemáme žádné konkrétní informace. Můj osobní názor je ten, že si nedokážu 
představit, že bychom zrušili pobočku pošty ve Vratislavicích. Přesto si uvědomuji důležitost pošty 
Globus, přistoupil jsem k tomu tak, že jsem předložil návrh na zřízení Pošty Partner Plus v Globusu, 
jednal jsem nejenom s Českou poštou, ale i se spol. Globus, která má zájem o to, aby tam pošta 
zůstala a je dokonce ochotná jednat o případné výši nájmu. Na zastupitelstvu v Liberci také padl 
konstruktivní návrh pana Žídka, který říkal, podívejme se, která pobočka má nejmenší náklady a tu 
pobočku udělejme jako Poštu Partner Plus, tím se zachová důležitá pošta v Globusu. Což si myslím, 
že je řešením této složité situace. 
 
- p. Regner: Přiznám se, že nevím proč jsme vůbec tady, jak pan starosta už řekl, nějaký referent 
České pošty udělal chybu a zařadil vratislavickou pobočku do seznamu rušených pošt, chyba byla 
napravena a tím vše mělo skončit. Kdyby ten seznam byl od začátku v pořádku a vratislavická pošta 
tam uvedena nebyla, také bychom tu dnes seděli a řešili tuto poštu? Na mě to působí jako politický 
tah, kdy na nás Liberec tlačí, abychom se obětovali a oni tak zachránili poštu v Globusu. 
 
 
Starosta ukončil jednání v 15:35 hod.   
 
 

Datum předání zápisu ověřovatelům: 16.05.2023   

 
Datum ověření zápisu:  
 
 
Ověřovatelé:    Mgr. Vladimíra Hoření     ……………………dne…………  
 
 
                           Mgr. Hana Šimková        ……………………dne………… 
            
 
 

 
 Lukáš Pohanka 

                                                                                                                                      starosta        


